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  2014 年 12 月 20-22 日，由国际机器人及智能装备产业联盟、亚洲制造业协会和
中国科技产业化促进会主办的 2014 世界机器人及智能装备产业大会暨国际机器人及
智能装备产业博览会在四川成都成功举行。来自瑞士、美国、德国、英国等全球机
器人行业的权威专家和企业共同上演了一场机器人及智能装备行业的饕餮盛宴。

  2014 World Robotics and Intelligent Equipment Industry Conference &Exhibition was held 
successfully in Chengdu, Sichuan Province  at December 20-22, by International Robotics 
and Intelligent Equipment Industry Alliance and Asian Manufacturing Association. Many 
authoritative experts and famous enterprise representatives in the robotics field from all 
around the world presented to this distinguished event.
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智能潮流   顶级展示
Top Robotics Show
  此次展会集合了国内外机器人及智能装备龙头企业，并展示了最新产品和解决方
案，更是引领了智能装备产业的潮流，成为技术与投资的新风向标。

  The leading robotic enterprises home and abroad gathered in this exhibition and 
presented the latest products and technology. This exhibition has led the latest trend in 
intelligent equipment industry and become weather vane of technology and invest in the 
robotics field.

  首届展会汇聚了众多机器人及智能装备行业的国际领先品牌。首届展会展览面积
突破 1 万平，参展企业 80 余家，国内外多家知名机器人企业悉数到场，广州数控、
重庆机器人（长沙长泰）、上海高威科，大连光洋，巨轮股份，广东嘉腾等更是作
为国内行业标杆，展出了最新产品和技术。瑞典海克斯康、KUKA、Couma 等国外机
器人企业也纷纷携新品亮相。

  The first exhibition area is over 10,000 sqm. There are more than 80 exhibitors from 
robotics and intelligent equipment industry home and abroad, for example, GSK, GO-
WELL, GONA( Dalian Guangyang Science Group Co.,Ltd), Chongqing Robotics and 
Automation Company, Greatoo and so on. Many famous foreigner companies also sent 
their commercial agent to show their new product such as Hexcon, Kuka,Couma.
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  本次展会辐射工业机器人整机及机械手臂、数控机床、ＡＧＶ智能搬运设备、３Ｄ打
印机等工业设备，以及水下机器人、智能排爆机器人等特种机器人。本次展会特设机器
人展示体验区，餐厅服务机器人、迎宾机器人、代步机器人、机器人跳舞等各显神通，
吸引众多专业买家驻足研究和观赏。

  Exhibits range from industrial equipment such as industry robot, machine tool, AGV, 3D 
printing machine and special robot such as underwater robots and EOD robot. There are all 
kinds of service robots who can dance, greet, write, which are the highlight of this exhibition 
and attract much attention of visitors.
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科技互动  专业采买
Analysis of Visitors  

  在展商火热参与展会的同时，观众更是体现出了极为罕见的参观热情，共计 23000
余名专业观众参观了为期三天的展会。第一天观众达到 41%，第二天为 35%，第三天为
24%。来自机器人及智能产业制造加工企业的参观人员达到了 62.02%，与产业相关的设
计院及科研院所占到了 16.74%，投资贸易类占到了 11.24%，协会、政府部门占到 6.21%。
其中在专业加工企业中，机械制造企业观众最多，占到 43.26%，轻工生产达到了
16.97%，IT、电子、生物医药、航空航天等高科技企业的观众达到了 16.57%。

  参会观众具有决策权的占到了60.44%，他们具有企业采购、招商引资、产品开发等能力，
专业人员为27.3%，如此高比例的行业专业人员的到来，更加奠定了展会专业化的基础。
此次展会为观众提供了广阔的交流合作平台，其中具有采购订货意向的观众占到总观众
的三分之一，怀有寻求技术、解决方案等合作机会和代理产品的目的的观众也占到了三
成，招商引资占到 12%, 其他 5.26% 观众对下届展会的举办极为感兴趣，92% 的观众表示
希望通过手机、电邮等个人通讯方式获得展会的相关信息，并积极参与到展会活动其中。

  In three -days exhibition, the number of visitor exceed 23,000 in account. More than 60% 
visitors are from robotic and intelligent equipment industry. People from college and institutes 
account for 16%. Around 11% visitors from invest institutes visited this exhibition to find 
better projects. In addition, some government and organizations dispatched representatives 
attended this exhibition. In the industry group, around 40% visitors are from processing and 
manufacturing companies. Others visitors are from advanced technology industry such as IT, 
electronic, bio-medical and aerospace. 

  More important, over 60% of visitors are decisions-maker who are capable of purchasing and 
investing and researching. Most visitors are looking forward to the next exhibition and hope to 
attend such conference and exhibition in the future. 
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机械制造 Machinery Manufacturing
轻工生产 Light Production
电力及设备 Electric power and Equipment 
航空航天 Aerospace
建筑生产 Contruction 
船舶制造 Ship Manufacturing
生物医药 Bio-Medical
IT

其他 Others

专业观众分类 
Type of Visitors

制造业观众分类
Manufacturing Industry Visitors

机器人及智能产业
Robotics and Intelligent Equipments

设计院及科研院
College and Institutes

投资贸易
Investment and Trading

协会，政府机构
Association, Government

其他
Others



国际机器人及智能装备产业联盟
International Robotics and Intelligent Equipment Industry Alliance

人机一体  智能制造
Integration of Human and Machine to Improve 
Intelligent Manufacturing 

  2014世界机器人及智能装备产业大会与展会同期举办。四川省、成都市领导为论坛开幕致辞，第十届、
第十一届全国政协副主席张梅颖出席本次大会并发表演讲。中国航空工业集团公司董事长、亚洲制造
业协会主席林左鸣出席本次大会并巡展。

  在为期两天的论坛中分别有来自德国、美国、英国、新加坡、瑞士等十余个国家的机器人及智能装
备产业的专家学者、企业代表，开展了四个主题的演讲讨论：迎接“机器人时代”、服务机器人产业
分析、德国工业 4.0 专题、机器人与智能制造。论坛期间企业高层之间进行了题为“中国机器人及智
能装备产业发展”的圆桌对话。

  本着“开一次会议，培育一个产业”的目的，我们与国家级天府新区签署了“机器人及智能制造产
业创新示范基地”、“工业 4.0 创新示范中心”、“智能制造研究院”等系列合作协议，为地方培育
和发展机器人等智能装备制造产业，找准了突破口，搭建了合作平台。

   At the same time of the exhibition, 2014 World Robotics and Intelligent Equipment Industry 
Conference hold successfully. Many government leaders of Sichuan Province and municipal 
government leaders of Chengdu presented this conference and gave an opening ceremony 
speech. Ms. Zhang Meiying,the Vice Chairman of 10th &11th  CPPCC, presented this conference 
and gave a thematic speech. Mr.Lin Zuoming, the chairman of the board of Aviation Industry 
Corporation of China,attended this conference and visited the exhibition.

    In the two-days conference, famous experts and enterprise representatives from German, 
America, Britain, Singapore, Switzerland attended this forum and made discussion about 
“the age of robot”,service robots, the industry 4.0, robot and intelligent manufacturing. 
Representatives present in the meeting talked about the development of robotics and 
intelligent equipment in China in the round-table conversation. 
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张梅颖，第十届、十一届全国政协副主席

从国家战略层面分析了机器人及智能装备产业的发展意
义并提出发展的方向和要求

Ms. Zhang Meiying,the Vice Chairman of 10th &11th  CPPCC

Analysed the significance of robotics and intelligent 
equipment industry development from the point of 
government strategy

林左鸣，中国航空工业集团董事长

介绍了中航工业在推动机器人应用于服务家庭等领域做
出的努力和未来发展方向机

Mr. Lin Zuo Ming, Chairman of the Board and Secretary of 
Party Group of Aviation Industry Corporation China

Introduced the company efforts in service robotics 
application promotion and future development

亚瑟 . 鲁夫，瑞士国家工程院副院长、瑞士国家工程院
院士

瑞士工业如何融入智能产业以及和中国团队的合作

Dr.Arthur Ruf, VP and fellow of Swiss Academy of Technical 
Sciences

How intelligent manufacturing integrate into Swiss 
manufacturing industry 

马修 . 梅森教授，美国卡内基梅隆大学机器人研究所的
所长
减少工程和设备的成本在智能装备产业中的重要作用，
及如何务实应用到实际中。

Prof.Matthew Mason, Professor of Computer Science and 
Robotics, Carnegie Mellon University, US

Importance of reduce the cost of manufacturing and 
equipment in intelligent equipment industry and how to 
apply it in practical 
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海量报道  纵深展示
Widespread Reports
  此次展会及论坛更是成为媒体关注的焦点，国内百余家新闻媒体到场进行了全方位的报道追踪，新
华社、中国日报、证券日报、科技时报、经济日报、人民政协报等主流媒体发表主题文章报道了展会
盛况凤凰网财经、和讯网、新浪、网易等门户网站都开展了展会专题报道。央视《对话》节目亲临大
会现场制作关于机器人的对话专题，央视新闻联播播发会议新闻。

  This conference and exhibition became the focu of the media and attract much attention of more than 
one hundred media who gave a follow-up report in detail. The main-stream media reported on the grand 
occasion of this exhibition for example Xinhua News Agency, China Daily, Securities Daily, Economic Daily and 
Technology Daily and so on. Many portal website opened special column about this exhibition such as Tencent, 
Sina,Phoenix net etc.
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